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Referat 
Skolebestyrelses- 
møde   

Dato: 10. januar 2023 
Sted: Afd. Engholm   
Tid: 17.00-20.00 

Mødeleder/facilitator: Mette Thrane   Referent: Henriette Øland 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Louise Hamilton Hassager (t.o.m. pkt. 6), Lene Westergaard, Lea Brøndum, Jan Nicolai Mariussen, Marie Rose-Maron 
(ny forældresuppleant), Randi Møller (ny forældresuppleant) 

Medarbejderrepræsentanter: Thomas Schöneck (Kongevej), Stefan Tausen (Ravnsholt) 

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Bjørn Fouchard, Henriette Øland 

Elevrepræsentanter: Ava Jebelli (Engholm), Ellen Kamstrup Mikkelsen (Ravnsholt), Martha Drehn Keiwe (Ravnsholt) 

Afbud: Lisa Østerhegn (Engholm), Johanna Wilson-Hagert, Emma Them Kjølholm (Engholm), Carina Black Kristensen (næstformand ) 

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der skal udrettes under 
punktet + organisering (sådan gør vi) 

Referat 

5 min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

Ansvarlig: Morten  

 
5 min 

Formål og prioritering af mødets indhold 
 

Ansvarlig: Morten og Mette  

16.45 1. Rundvisning på Engholm    

17.00 2. Godkendelse af referat fra sidste 
møde (bilag 1) 

Ansvarlig: Mette Referatet blev godkendt. 

 3. Godkendelse af dagsordenen 
 

Ansvarlig: Mette Dagsordenen blev godkendt. 

17.05 4. Velkommen til nye forældresupple-
anter 

Ansvarlig: Mette 
 
Vi byder velkommen til de to nye forældresupplean-
ter: 

 Randi Møller, afd. Ravnsholt 

 Marie Rose-Maron, afd. Ravnsholt 

SKB bød velkommen til Randi og Marie.  
 
På sidste SKB-møde blev Marie valgt som 1. suppleant og Randi 
som 2. suppleant.  
 

17.15 5. Nyt fra Elevrådet Ansvarlig: Mette 
 
  

Ravnsholt: 
- Vi afholder Ravnsholtbyen i foråret med forskellige aktivite-

ter. Overskuddet fra dagen skal gå til aktiviteter for eleverne 
på skolen.  

 
Engholm: 
- Der er gang i en lokal trivselsundersøgelse på Engholm, som 

vi får svar på til næste møde.  
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Kongevejen:  
- Der er ikke elever med fra Kongevejen i dag. 
- Vi arbejder fortsat på at få elever, der er interesserede i at 

være med i etableret på Kongevejen. 
- Penge fra juletræssalg bliver brugt på ungeaktiviteter.  
 
På alle afdelinger er der ved at blive gennemført Ungeprofilun-
dersøgelsen.  

17.30 6. Beslutning om ny madleverandør Ansvarlig: Morten, Jan og Lea 
 
Morten, Jan og Lea har holdt et møde med Under Kro-
nen Catering om en mulig aftale. De fremlægger mu-
lighederne for en aftale.  
 

Jan og Morten fortalte, at der har været møde med Under Kro-
nen Catering, hvor der også var udmærkede smagsprøver. Under 
Kronen Catering har mulighed for at være på Engholm og Ravns-
holt i 10-pausen med opstart fra 1. februar.  
 
SKB aftalte følgende løsning: 
 
- Madvognen er på hhv. Engholm og Ravnsholt i løbet af 10-

pausen med 15 minutter på hver matrikel.  
 

- I det tidsrum kan elever og klassedukse hente bestilt mad, 
og der vil være mulighed for løssalg for elever med Mobile 
Pay 
 

- Uafhentet mad bliver stillet på kontoret/hos sekretærerne, 
hvor eleverne kan hente maden.  

 
- Vi laver det i første omgang som en forsøgsordning frem til 

sommerferien. SKB evaluerer det op til sommerferien 
 

- Det bliver i første omgang fra 3. kl. og opefter. 
 

- Kontaktperson fra skolebestyrelsen: Jan Mariussen 
 
Det blev drøftet, at man pt. ikke må bruge køleskabe, elkedler og 
mikroovne, da der er energikrise. Elevrådene vil overveje at tage 
det op som ønske til politikerne.  
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17.40 7. Beslutning om princip for skolens ar-
bejde med elevernes udvikling i sko-
lens faglige og sociale fællesskaber 
(bilag 2) 

Ansvarlig: Mette 
 
På sit møde i november drøftede SKB muligt indhold i 
et nyt princip for skolens arbejde med elevernes ud-
vikling i skolens faglige og sociale fællesskaber.  
 
På mødet blev det aftalt, at Mette, Lea og Lene udar-
bejder et udkast, som er klar til SKBs møde i dag. Ud-
kastet er vedlagt som bilag 2. 

SKB godkendte udkastet til princip for skolens arbejde med ele-
vernes udvikling i skolens faglige og sociale fællesskaber.  
 
Det blev aftalt, at ledelsen tager udkastet med videre til høring 
hos personalet, så det kan blive endelig godkendt på SKB-mødet i 
februar.   
 
 

17.50 8. Drøftelse af nyt princip om undervis-
ningens organisering (bilag 3 og 4) 

SKB har aftalt, at SKB på dette møde skal arbejde med 
det mulige indhold i et nyt princip for undervisningens 
organisering.  
 
Ledelsen har indhentet eksempler på principper fra 
hhv. Blovstrød Skole og Lynge Skole, se de vedlagte bi-
lag 3 og 4. 
 
Skole & Forældre har desuden lavet inspirationsmate-
riale til et princip om undervisningens organisering. 
Det finder I via dette link: https://www.skole-forael-
dre.dk/artikel/princip-undervisningens-organisering  

Mette fortalte, at skolen allerede har udarbejdet principper, der 
dækker en del af de temaer, der skal indgå et princip om under-
visningens organisering: 
 
- Vikardækning  
- Understøttende undervisning 
- Motion og bevægelse 
- Klassedannelse 
- Klassesammenlægning 
 
Omvendt er der p.t. ikke principper, der vedrører: 
- Timetal og skoledagens længde 
- Holddannelse 
- Supplerende undervisning og specialundervisning 
- Valgfag i udskolingen 
 
SKB drøftede følgende muligt indhold:  
 
- Holddannelse: Det tilstræbes, at skolen bruger holddannelse 

som det er beskrevet på Blovstrød Skole. Det vil sige hold-
dannelse på tværs af klasser og klassetrin. 
 

- Undervisningstimetal og skoledagens længde: Det tilstræ-
bes, at undervisningstiden ikke overskrider mindstetimetal-
let, og at indskolingens skoledag ligger i tidsrummet kl. 8-14, 
mellemtrinnet i tidsrummet kl. 8-14.35 og udskolingen i tids-
rummet kl. 8-15.20.  

 
- Supplerende undervisning og specialundervisning: Det blev 

drøftet, at Skole og Forældres formulering kan bruges som 
afsæt.  

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-undervisningens-organisering
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-undervisningens-organisering
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- Valgfag i udskolingen: Skolen udbyder de obligatoriske valg-

fag i 7. og 8. klasse, hvor man skal til prøve i 8. klasse. Derud-
over bliver der udbudt valgfag i 9. klasse. Skolen samarbej-
der med foreningsliv m.m. om udbuddet af valgfag. 

 
Det blev aftalt, at Henriette laver udkast til princip på baggrund 
af drøftelse, så udkastet kan godkendes på næste møde. 

18.30 Spisepause  
NB! Der vil være lettere forplejning 

  

19.00 9. Beslutning om høringssvar vedr. op-
deling af Kratbjergskolen (bilag 5) 

Ansvarlig: Mette 
 
Beslutningsoplægget om mulig opdeling af Kratbjerg-
skolen er sendt i offentlig høring. Der er høringsfrist d. 
24/1.  
 
Det blev aftalt, at SKB laver et høringssvar, hvor man 
primært peger på, at det er vigtigt at se på ledelsestil-
delingen i forhold til gruppeordningen. Den bør som 
minimum følge antal elever.  
 
Mette laver udkast til høringssvar, der eftersendes. 
 

SKB godkendte udkast til høringssvar, der bl.a. indeholder føl-
gende kommentarer: 
 
- SKB er enig i beslutningen om at nedlægge Kratbjergskolen 

og opdele i to selvstændige skoler 
 

- SKB mener, at ledelsestiden er sat for lavt i forhold til grup-
peordningerne, og at den som minimum bør følge elevtallet. 
SKB anbefaler, at der er en fuldtidslederstilling på hver skole. 

 
Det blev aftalt, at Mette sender høringssvaret på vegne af SKB. 
 

19.10 10. Invitation til møde med KFR d. 26/1 
(bilag 6) 

Ansvarlig: Mette og Carina 
 
På sidste SKB-møde blev det aftalt, at SKB inviterer til 
møde for KFR-forældre d. 26. januar 2023 kl. 17.00-
18.30 i kantinen på Ravnsholt – og Engholm, hvis der 
er mange tilmeldinger.  
 
Det blev aftalt, at Mette og Carina laver invitation, 
som forældrerepræsentanter sender ud på AULA. I in-
vitationen skal der være en Doodle, hvor man kan til-
melde sig.  
 
Invitationen bliver eftersendt. 
 

 
Mette og Carina havde udarbejdet et udkast til en invitation.  
 
Udkastet blev godkendt, og Mette og Lene sender det til kontakt-
forældrene på hhv. Ravnsholt og Engholm, og Carina sender ud 
til forældre på Kongevejen. 

19.20 11. Status for proces om mellemformer 
– mellem almen og specialområdet 
 

Ansvarlig: Morten og Henriette 
 

Morten gav en kort status. Ledelsen er i gang med de indledende 
forberedelse. Personalet er informeret om beslutningen, og de 
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Skoleledelserne i Allerød har drøftet, hvordan skolerne 
i Allerød kan arbejde med mellemformer for at styrke 
inklusionen og forebygge visitation til specialtilbud.  
 
På sidste SKB-møde orienterede Morten og Henriette 
om ledelsens drøftelserne omkring, hvordan vi på 
Kratbjergskolen fra skoleåret 23/24 i højere grad kan 
arbejde med mellemformer generelt.  
 
Det blev aftalt, at SKB fremover bliver orienteret om 
status og inddraget i drøftelserne på hvert SKB-møde i 
dette skoleår. 
 
Til baggrund: 
EVA har analyseret de tre mest gængse former for 
mellemformer: Reden, Slusen og Folden. Analysen fin-
der I her: https://www.eva.dk/grundskole/er-fordele-
ulemper-ved-typer-mellemformer  

medarbejde, der skal være en del af udviklingsprojektet, skal 
være med til at udvikle og planlægge mellemformen.  
 

19.30 12. Status på økonomi for 2022 (bilag 7) 
 

Ansvarlig: Morten og Henriette 
 

Morten fortalte, at vi forventer at komme ud med et merforbrug 
på ca. 2 mio. kr. i 2022. Det er lavere end forventet tidligere på 
året. Vi afventer fortsat politisk beslutning om, over hvor lang tid 
merforbruget skal indhentes. 
 
 

19.40 13. Status på valg af ny skolefotograf 
 

Ansvarlig: Henriette 
 
På sidste SKB-møde besluttede SKB, at man indgår en 
aftale med Storke Foto omkring foto i skoleåret 23/24. 
 

I forlængelse af mødet har administrationen haft møde med 
Storke Foto, der gerne vil have opgaven, og der er derfor ved at 
blive aftalt datoer for foto i sensommeren 2023. 
 

19.45 14. Meddelelser fra ledelse, personale 
og forældre 

Kun meget vigtigt nyt til dette punkt.  
 
Ansvarlig: Mette 

 

19.55 15. Evt. 
 

Ansvarlig: Mette Intet under evt.  

 

Næste møde d. 23. februar: 

- Høring om skoledistrikter 

- Godkendelse af regnskab 2022 og budget 2023 

https://www.eva.dk/grundskole/er-fordele-ulemper-ved-typer-mellemformer
https://www.eva.dk/grundskole/er-fordele-ulemper-ved-typer-mellemformer
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- Godkendelse af princip for skolens arbejde med elevernes udvikling i skolens faglige og sociale fællesskaber 

- Godkendelse af udkast til princip om undervisningens organisering. 

 

Kommende møde: 

- Yderligere omlægning af understøttende undervisning til to-lærer 

 


